OUTLINE TERMS OF REFERENCE
Issyk-Kul Environmental Management and Sustainable Tourism Development Project
Monitoring and Evaluation Specialist of PMO (National, full-time)

1. The government of the Kyrgyz Republic has received loan and grant funding from the Asian Development Bank (ADB) for the Issyk-Kul Environmental Management and Sustainable Tourism Development (IEMSTD) Project. The IEMSTD project to be implemented by the Ministry for Construction, Architecture, Housing and Communal Services (Minstroy) under the Cabinet of Ministers of the Kyrgyz Republic.  The IEMSTD project will: (i) improve public and environmental health conditions of the Issyk-Kul Lake area by supporting sanitation and environmental services in Cholpon-Ata; (ii) enhance livability and tourism by developing green, climate-resilient, safe, and inclusive spaces, including universal access for people with disabilities and the elderly; and (iii) boost economic recovery through promotion of inclusive and sustainable tourism development.

2. [bookmark: _Hlk184796472]Minstroy established a Project Management Office (PMO) to be responsible for coordination and management of the Issyk-Kul EMSTDP. Individual national consultants will be recruited to support and assist the PMO during start-up activities and project implementation. The national individual consultants will be recruited by the EA following individual selection procedures in accordance with ADB Procurement Policy (2017 as amended from time to time) and Procurement Regulations for ADB Borrowers (2017, as amended from time to time).

3. Scope of Work and Detailed Tasks

The Monitoring and Evaluation Specialist of PMO (National) will be responsible for the development and oversight of the project performance monitoring system (PPMS) for the Project. The Monitoring and Evaluation Specialist will work closely with the Project Director (PD), Regional PMO (RPMO) and the Project Management  and Construction Supervision Consultant (PMCSC) to monitor the progress of project implementation and delivery of the Project outputs and outcomes. The Monitoring and Evaluation Specialist will ensure that monitoring is carried out in accordance with the Project Administration Manual and that performance is tracked against the Project Design and Monitoring Framework. Specific tasks will include but are not limited to:
(i) Design and establishment of a project performance monitoring system (PPMS) in accordance with ADB guidelines and based on the Project Design and Monitoring Framework;
(ii) Determine roles and responsibilities among the PMO, RPMO and PMCSC for the provision of information in a timely fashion as required to maintain the PPMS;
(iii) Determine the mechanisms to be adopted for the measurement of project activities, outputs and outcomes, and ensure that those responsible for data provision are made aware of data collection requirements and formats to be used;
(iv) Take primary responsibility for the maintenance of the PPMS with updated information on project progress and delivery of project outputs and outcomes;
(v) Design and conduct surveys on public perceptions of the delivery of infrastructure, service and tourism assets to be supported under the project and incorporate findings into the PPMS;
(vi) Ensure that the PPMS is used as a live system to inform project implementation and delivery, and devise mechanisms for use of the information from the PPMS to inform corrections to project implementation as necessary;
(vii) In discussion with the PD, determine the nature and periodicity of reporting of PPMS outputs;
(viii) Provide regular reports to the PMO, RPMOs, executing and implementing agencies and ADB on findings from the PPMS;
(ix) Other relevant tasks that would be determined by the PMO Director.


4. Qualification requirements

(i) Degree from a recognized university in the field of economics, business
administration,  sociology or other relevant discipline;
(ii) More than 3 (three) years of experience in the monitoring and evaluation under projects financed by international financing institutions (IFIs) and/or Multilateral Development Banks (MDBs) is required. Experience in urban infrastructure and services development projects and/or water supply and sanitation sector will be as an advantage; 
(iii) Familiarity with ADB PPMS or similar monitoring and evaluation systems; 
(iv) Experience in preparation of analytical reports and summary information; 
(v) Good knowledge of Kyrgyz, Russian and working knowledge of English; 
(vi) Excellent computer skills (Windows, MS Office with advanced skills in Excel, Internet).


5. Input

Contract term is 12 months with possible extension. Possibility of contract extension will be based on the project’s requirement and consultant’s performance.


6. Place of work 

Place of work of the Monitoring and Evaluation Specialist of PMO - Bishkek city.














ТЕХНИЧЕСКОЕ ЗАДАНИЕ
Проект АБР «Экологическое управление озером Иссык-Куль и устойчивое развитие туризма»
Специалист по мониторингу и оценке ОУП (национальный, полная занятость)

1. Правительство Кыргызской Республики получило кредитное и грантовое финансирование от Азиатского банка развития (АБР) для проекта «Экологическое управление озером Иссык-Куль и устойчивое развитие туризма» (ЭУИК), который будет реализован Исполнительным агентством проекта - Министерством строительства, архитектуры и жилищно- коммунального хозяйства (Минстрой). Проект ЭУИК: (i) улучшит состояние здоровья населения и окружающей среды в районе озера Иссык-Куль путем поддержки санитарных и экологических служб в г. Чолпон -Ата; (ii) улучшит жизненные и туристические условия за счет развития зеленых, безопасных и инклюзивных пространств, устойчивых к изменению климата, включая обеспечение всеобщего доступа для людей с ограниченными возможностями и пожилых людей; и (iii) окажет содействие инклюзивному и устойчивому развитию туризма для стимулирования экономического роста.
2. Минстрой создал Отдел управления проектом (ОУП), который отвечает за координацию и реализацию проекта ЭУИК. В рамках ОУП будут наняты индивидуальные национальные консультанты для оказания поддержки на начальном этапе и в ходе реализации проекта. Отбор и найм консультантов ОУП будет осуществляться в соответствии с Политикой закупок АБР (2017 г., с периодическими поправками) и Положением о закупках для заемщиков АБР (2017 г., с периодическими поправками).

3. Объем работ и подробные задачи
Специалист по мониторингу и оценке ОУП (национальный) будет отвечать за разработку и контроль системы мониторинга эффективности проекта (СМЭП) для Проекта. Специалист по мониторингу и оценке будет тесно сотрудничать с ДП, РОУП и КУПиТН для мониторинга хода реализации проекта и достижения результатов и результатов проекта. Специалист по мониторингу и оценке будет следить за тем, чтобы мониторинг проводился в соответствии с Руководством по администрированию проекта, а эффективность отслеживалась в соответствии со Структурой разработки и мониторинга проекта. Конкретные задачи будут включать, помимо прочего:
(i)	Разработать и создать систему мониторинга эффективности проекта (СМЭП) в соответствии с руководящими принципами АБР и на основе Матрицы дизайна и мониторинга проекта.
(ii)	Определить роли и обязанности среди ОУП, Региональных ОУП и Консультанта по управлению проектом и тех надзору (КУПиТН) за своевременное предоставление информации, необходимой для поддержания СМЭП.
(iii)	Определить механизмы, которые необходимо использовать для измерения деятельности, результатов и результатов проекта, и обеспечить, чтобы лица, ответственные за предоставление данных, были осведомлены о требованиях к сбору данных и форматах, которые будут использоваться.
(iv)	Нести основную ответственность за поддержание СМЭП с обновленной информацией о ходе проекта и достижении результатов проекта.
(v)	Разработать и провести опросы общественного мнения о предоставлении объектов инфраструктуры, услуг и туризма, которые будут поддерживаться в рамках проекта, и включить результаты в СМЭП.
(vi)	Удостовериться, что СМЭП используется как действующая система для информирования о реализации проекта, а также разработать механизмы использования информации из СМЭП для внесения корректировок в реализацию проекта, если это необходимо.
(vii)	В ходе обсуждения с ДП определить характер и периодичность отчетности о результатах СМЭП.
(viii)	Предоставлять регулярные отчеты ОУП, РОУП, исполнительным и реализующим агентствам и АБР о результатах СМЭП.компонентами развития туризма.

 4. Квалификационные требования
(i) Степень признанного университета в области экономики, делового администрирования, социологии или другой соответствующей дисциплины;
(ii) Более 3 (трех) лет опыта работы в мониторинге и оценке в рамках проектов, финансируемых международными финансовыми институтами (МФИ) и/или многосторонними банками развития (МБР) является обязательным. Опыт работы в проектах развития городской инфраструктуры и услуг и/или в секторе водоснабжения и санитарии будет преимуществом;
(iii) Знание системы мониторинга эффективности проекта (СМЭП) или аналогичных систем мониторинга и оценки;
(iv) Опыт подготовки аналитических отчетов и сводной информации;
(v) Хорошее знание кыргызского, русского и рабочее знание английского языка;
(vi) Отличные навыки работы с компьютером (Windows, MS Office с продвинутыми навыками работы в Excel, Internet).


5. Вклад

Срок действия контракта – 12 месяцев с возможным продлением. Возможность продления контракта будет зависеть от требований проекта и эффективности работы консультанта.


6. Место работы

Место работы Специалиста по мониторингу и оценке ОУП – г. Бишкек  


